

高等学校应 用 型 特 色 规 划 教 材

国际商务英语

(第3版)

火树钰 主 编 郑宗璋 火宗玮 副主编



国际商务英语 (第3版)

火树钰 主 编 郑宗璋 火宗玮 副主编

> 清华大学出版社 北京

内容简介

本书为国际商务英语应用型特色教材。

以往商务英语教材中电报、电传往往占很大篇幅,现已淘汰不用,本书予以删除,增加了电邮、传真、电子交换等内容。另外,本书按照外贸业务中涉及的各个环节的先后顺序来编排各个章节及专题,用中英文对照的形式加以表现,内容实用、全面,也有利于读者深刻理解,切实掌握及正确应用。本书还应用国际商务英语中最常见的 400 个汉译英句子进行英语语法、句法、句型及习惯用语等的剖析与讲解,有利于读者理解、模拟及应用,提高汉译英的能力。

本书可供外贸专业的学生学习国际商务英语使用,也可供外贸、经贸实务工作者阅读参考。

本书封面贴有清华大学出版社防伪标签,无标签者不得销售。 版权所有,侵权必究。侵权举报电话:010-62782989 13701121933

图书在版编目(CIP)数据

国际商务英语/火树钰主编. —3 版. —北京: 清华大学出版社, 2018 (高等学校应用型特色规划教材)

ISBN 978-7-302-50177-0

Ⅰ. ①国··· II. ①火··· III. ①国际商务—英语—高等学校—教材 IV. ①F740中国版本图书馆 €IP 数据核字(2018)第 112408 号

责任编辑: 杨作梅

装帧设计: 李 坤

责任校对: 吴春华

责任印制:杨艳

出版发行: 清华大学出版社

网 址: http://www.tup.com.cn, http://www.wqbook.com

地 址:北京清华大学学研大厦 A 座

邮 编: 100084

社 总 机: 010-62770175

邮 购: 010-62786544

投稿与读者服务: 010-62776969, c-service@tup.tsinghua.edu.cn

质量反馈: 010-62772015, zhiliang@tup.tsinghua.edu.cn

课件下载: http://www.tup.com.cn, 010-62791865

印刷者:北京富博印刷有限公司

装 订 者: 北京市密云县京文制本装订厂

经 销: 全国新华书店

开 本: 185mm×260mm

印 张: 20.5

字 数: 498 千字

版 次: 2008年9月第1版 2018年7月第3版

印 次: 2018年7月第1次印刷

定 价: 49.00 元

产品编号: 076274-01

前 言

本书在第 2 版基础上进行了修订。第 2 版至今已重印了 10 次。本书特色表现为以下 几点。

- (1) 全书使用中英文对照的形式,方便学生通过中英文对照,全面、深刻地理解国际商务英语的各个环节与程序。
- (2) 书中将国际商贸的各个环节与内容通过书信形式加以表现,体裁丰富多样,有利于扩大学生实用商贸知识面,也有利于学生对英语知识的掌握。
- (3) 对信函、E-mail、传真的书写格式等也详细、严谨地加以举例图示,有利于学生在以后的实践工作中正确地使用相应的形式与客户进行交流。
- (4) 每章后面的单词表及附注中都列出该章的有关同义词、近义词、重要词组及没有讲到的一些重要商务活动的句子,以资补缺。

为了避免学生在进行国际交流时由于对英语的语法、句法等方面的基础知识以及汉译 英的翻译手法掌握不够,不能正确、清楚地表达自己的意思,这次再版时对一些英汉句子 的对译方法及英语语法知识进行了详细的剖析与讲解,希望学生能通过分析、研究与熟读 相关用法来进行模拟与实践,可以快速提高自己汉译英的能力,从而在从事国际经贸业务 时能够自如地运用英语进行交流。

由于水平所限, 书中难免存在不足之处, 欢迎批评指正。

编者

目 录

Cha	pter		Chapter 3 Establishing Business
		English Letter Writing	Relations
		商务英语书信写作基础知识1	建立业务关系36
	Ι.	The Aim of Learning International	I. The Origin of Establishing Business
		Business English1	Relations36
	-,	学习国际商务英语的目的1	一、建立业务关系的理由36
	II.	The Keys of Learning Good Business	II. The Channels of Establishing Business
		English1	Relations36
	Ξ,	学好商务英语的关键2	二、建立业务关系的渠道37
	$\mathrm{III}.$	The Thirteen Trade Terms in International	III. Learning Some Situations before
		Trade2	Communicating with the Customers37
	Ξ,	国际贸易中的十三种贸易术语2	三、与客户沟通前熟悉情况37
	IV.	Structure of Business English Letters 3	IV. Letter Examples38
	四、	商务英语书信的结构3	四、信件实例38
	V.	The Ways of Using the Writing Parts	Chapter 4 Inquiry, Offer and
		and Their Standardized Designs4	Counter-offer
	五、	书信各部分的书写方法及标准设计5	询盘、报盘及还盘 52
Cha	apter	r 2 Business Writing and	
		Envelope Addressing	I . Inquiry
		商务书信和书写信封15	一、询盘52
	-		II. Offer56
	Ι.	The Seven Principles of Writing English	二、报盘56
		Business Letters	III. Non-firm Offer60
	_,	书写英语商务书信的七个原则15	三、虚盘60
	II.		IV. Counter-offer62
	二、	商务英语书信的格式17	四、还盘62
	III.	Ways of English Envelope addressing	V. Declining the Counter-offer66
		and Their Standardized Designs31	五、拒绝还盘66
	Ξ,	信封书写的方法及信封的标准设计31	Chapter 5 Placing Orders 订货70
	IV.	The styles of English Envelope	
		Addressing32	I . The General Procedures of Transaction
	四、	信封书写的种类32	Negotiatings70



	一、交易洽商的一般程序70	四、装船通知106
	II. The Writing and the Requirements of	V. Booking Necessary Shipping Space in
	the Ordering Letter70	Advance108
	二、订货信的书写与要求71	五、预订必需的舱位108
	III. Examples71	VI. Shipment Packing and Shipping
	三、实例72	Marking111
Chap	pter 6 Letter of Credit 信用证83	六、运输包装及运输唛头111 VII. Non-delivery of the Metal Box Containing
	I . The Function of Letter of Credit83	Tool Kit and Accessories
	一、信用证的功能83	七、装有全套工具及配套附件的金属箱
	II. The Procedures of Payment Effecting	提货不着114
	by L/C85	
	二、信用证的支付流程85	Chapter 8 Payment Effecting 付款118
	III. Some Main Contents of L/C85	I. The Ways of Payments118
	三、信用证的几个主要内容86	一、支付方法118
	IV. The Classification and the Kinds of	II. Urging Shipment120
	L/Cs86	二、催促发货120
	四、信用证的分类和种类87	III. Asking for Cash Payment121
	V. The L/C Checking89	三、请求以现金付款122
8	五、信用证的审核89	IV. Accepting the Installment Payments 123
	VI. Granting Amendment to L/C90	四、同意以分期付款方式支付123
	六、同意修改信用证91	V. Negotiating Payment Documents 124
	VII. Requesting Extension of L/C92	五、议付单证125
	七、请求展延信用证92	VI. Asking for Deferring Payment126
	VIII. L/C Checking and L/C Amending93	六、请求延期付款126
	八、审证与改证93	VII. Some Deformations of FOB and CIF
Cha	pter 7 Shipment 装运103	Terms128
0.10		七、FOB 及 CIF 的术语变形129
	I. International Goods Transportation and	Chapter 9 Insurance 保险134
	Goods Shipment103	
	一、国际货物运输和装运103	I. Cargo Insurance for Ocean Marine
	II . Kinds of Transportation in International	Transportation135
	Trade104	一、海洋运输货物保险135
	二、国际贸易运输的方式104	II. General Additional Insurance
	III. Urging the Delivery of the Goods105	二、一般附加险136
	三、催交货物105	III. Special Additional Insurance
	IV. Shipping Advice106	三、特殊附加险137

	IV.	Inquiring about Insurance	IV.	Itin	eraries and Programs 行程表	
		Information137		及了	页目	166
	四、	咨询保险信息137	V.	Inv	itation Card	167
	V.	Answering to the Inquiry about Insurance	五.	、请咧	₹	167
	五、	Information	Chapte	er 12	*	
	VI.	Offering Insurance Coverage140			Job-application Form	
	六、	提供保险服务140			简历与求职表	172
	VII.	Claiming on Poor Quality142	1	Resu	mes and Job-application Letters.	173
	七、	提出质量索赔142		、简质	万与求职信	174
	VIII.	Settling the Claim143	II	. A1	Resume Written in Items	177
	八、	理赔144		、分工	页书写的简历	178
Cha	anter	10 International Tendering	III		nting for a Provisional Job	
Onic	aptoi	国际招标148			戈临时工作	
		E PATE OF THE PATE	IV		nting for a New Job	
	Ι.	The Processes of Tendering148			t新工作	
	-,	招标的流程149	H	, 11	X491_1_[F	101
	II.	The Ways of Tendering149	Chapte	er 13	E-mail, Fax, E-commer	ce
	=,	招标方式150			and EDI	
	III.	Calling for Tenders151			电子邮件、传真、电子	
	Ξ ,	招标151			及电子数据交换	186
	IV.	Sending the Application for Bidding 153	I	. E-1	nail	186
	四、	投标申请书153			子邮件	
	V.	Accepting the Tender154	II		Х	
	五、	通知中标155			Į	
	VI.	Letter of Guarantee for Bid Bond 156				
	六、	银行保函156			commerce and EDI	
	VII.	Qualification Document157	=	、电-	子商务与电子数据交换	197
	七、	资格文件158	Chapte	er 14	Specimens of Docume	nts
Ch	aptei	r 11 Invitation 邀请函161			in International Trade	
One	aptei	TIT IIIVILation 医阴型101			外贸单证范例	201
	I.	Informing the Visiting Intention163 通知访问意向163	I	. Th	e Kinds of Foreign Trade	
	II.	Sending the Invitation Letter164		Do	ocuments	201
	=,		-	、外	贸单证的分类	201
	III.	Sending the Delegation Composition	II	. Th	e Document Making	202
	111.	List	_	、制力	单	202
	=	寄送代表团成员名单165	III	. Bi	ll of Lading 提单	203
		可公儿农团风火石干103				



	IV.	Insurance Policy (Certificate)保险单
		(凭证)204
	V.	Draft (Bill of Exchange) 汇票206
	VI.	Certificate of Origin 产地证明书207
	VII.	Shipper Note 托运单208
	VⅢ.	Invoice 发票212
	IX.	Packing List 装箱单213
	Χ.	Commercial Invoice 商业发票214
Cha	pter	15 Contract 合同216
	Ι.	The Concept of Contract216
	→,	合同的概念216
	II.	The Contents of Contract216
	_,	合同的内容217
	Ш.	The Requirements of Working out
		Contracts and the Styles and
		Characteristics of Contract
		Language217
	Ξ,	拟订合同的要求以及合同语言的风格
		及特点218
	IV.	The Main Kinds of Contracts 主要的
		合同类型221
	V.	Kinds of Standard Contracts222
	五、	标准合同的种类223
	VI.	Preparing and Filling out Sales
		Contracts in Explicit

	六、	编制英文销售合同	227
	VII.	Contract for Processing with Supplied	
		Materials and Assembling with	
		Supplied Parts	232
	七、	来料加工及来件装配合同	233
	VⅢ.	Compensation Trade Contract	235
	八、	补偿贸易合同	238
	IX.	Exclusive Agency Agreement	240
	九、	独家代理协议	243
	Χ.	Joint Venture Contract	246
	+,	合资企业合同	246
Cha	pter	16 400 International Busines	S
0,10			_
L		English Sentences 国际商务英语 400 句	
L		English Sentences	265
— —	_,	English Sentences 国际商务英语 400 句	265 265
附录		English Sentences 国际商务英语 400 句 学习目的 学习方法	265 265 265
附录	一、 二、 针 1	English Sentences 国际商务英语 400 句 学习目的 学习方法	265 265 265 305
附录	一、 二、 計 1	English Sentences 国际商务英语 400 句 学习目的 学习方法 历届外贸英语口语试题题型	265 265 305 307
附录附录	一、 二、 社 1 社 2	English Sentences 国际商务英语 400 句 学习目的 学习方法 历届外贸英语口语试题题型 历届外贸英语试题题型	265 265 265 305 307 311

Learning Objectives:

- Understand the structure of a business English letter.
- Know the importance of standardizing the business English letter writing.
- Learn the designing of an elegant letterhead, a standardized inside address and a perfect letter body.
- Master the correct arrangement of various parts of a letter.

学习目标:

- 了解商务英语书信的结构。
- 认识商务英语书信书写标准化的重要性。
- 学习设计美观的信头、标准的信内地址以及信函正文。
- 掌握信函各部分的正确安排。

1. The Aim of Learning International Business English

In order to do excellent international trading work, it is necessary to keep good communications with others for offering a perfect understanding between each other. After getting necessary, correct and prompt information, the business men can come into contact with their partners involved and make their business concluded. Business men should be keen on promoting mutually beneficial business arrangements and on making quick and correct reactions to the business information.

一、学习国际商务英语的目的

要做好国际贸易工作,必须与人进行良好的沟通,以便能很好地了解彼此。在获得必要、准确、及时的信息之后,商务人员能与其交易方建立联系并完成交易。商务人员必须积极促进互利的商务部署,并对商务信息做出迅速、正确的反应。

II. The Keys of Learning Good Business English

In order to learn good business English, only equipping yourselves with business knowledge is not practicable. The solid English foundation and certain ability of translating from English into Chinese and from Chinese into English are both required. Therefore, it is necessary for the readers to remember the words, phrases and sentence patterns in foreign trade from the early

beginning of Chapter 1. Write them down in your notebook, put it in your pocket and take it along with you anywhere in order to recite the words, phrases and sentence patterns anytime you are free. When you use your business English in your letter writing, don't create the words, phrases and sentences by yourselves, try your best just to imitate and to follow the good English usage. As you know, your skill comes from practices and your successes arrive only when your conditions are ripe.

二、学好商务英语的关键

要学好商务英语,光有商务知识是不够的,还得有扎实的英语基础知识和一定的英译 汉、汉译英能力。因此,读者从本章开始就需要记忆外贸方面的词汇、词组和句型。把它 们记在一个小本上随身带着,只要有空就拿出来背诵,在书写商务书信时,不要自己创造 词句,而要尽量模仿造句,学着使用地道的英语。只有通过练习才能逐渐水到渠成。

III. The Thirteen Trade Terms in International Trade

The telegrams and telexes have now fallen into disuse, but some abbreviations and abbreviated words are still remaining in use. The following thirteen trade terms must be mastered. They are classified according to the places of delivery.

三、国际贸易中的十三种贸易术语

在国际贸易中,电报、电传现在都已淘汰,但一些个别的缩略语、缩写词还在使用。以下列出的十三种贸易术语必须掌握,它们是根据交货地点来分类的。

(1) Deliveries are effected inland or at the ports of the exporting country 在出口国内地或港口交货者

EXW (Ex Works) 工厂交货

FCA (Free Carrier) 货交承运人

FAS (Free Alongside Ship) 船边交货

FOB (Free on Board) 船上交货

CFR (Cost and Freight) 成本加运费

CIF (Cost, Insurance and Freight) 成本、保险和运费

(In the previous time CIF was translated as "到岸价", but in fact "到岸价" does not include the premium, so at present translating CIF into "CIF 价" is OK.)

(以前 CIF 有译成"到岸价"的,但实际上到岸价不包括保险费,所以现在将 CIF 译成 "CIF 价"就可以。)

CPT (Carriage Paid to) 运费付至

CIP (Carriage and Insurance Paid to) 运费、保险付至

(2) Deliveries are effected inland, at the frontier or at the ports of the importing country 在进口国内地、边境,或港口完成交货者

DAF (Delivered at Frontier) 边境交货

商务英语书信写作基础知识

DES (Delivered Ex Ship) 目的港船上交货

DEQ (Delivered Ex Quay) 目的港码头交货

DDU (Delivered Duty Unpaid) 未完税交货

DDP (Delivered Duty Paid) 完税后交货

IV. Structure of Business English Letters

There are 13 parts of the Business Letter as follows:

- (1) Letterhead;
- (2) Reference and Date;
- (3) Inside Address;
- (4) Attention Line;
- (5) Salutation;
- (6) Subject Line;
- (7) Body:
- 1) Opening or Introduction; 2) Details; 3) Response or Action; 4) Close;
- (8) Complimentary Close;
- (9) Signature;
- (10) Initials;
- (11) Enclosure;
- (12) Carbon Copy;
- (13) Postscript.

四、商务英语书信的结构

商务书信由以下 13 个部分组成:

- (1) 信头;
- (2) 编号和日期;
- (3) 信内地址;
- (4) 经办人行;
- (5) 称呼;
- (6) 事由行;
- (7) 正文:
- ① 开头或引言; ② 具体事项; ③ 反应或行动; ④ 结尾;
- (8) 结尾敬语;
- (9) 签名;
- (10) 姓名首字母;
- (11) 附件;
- (12) 复写副本(抄送);
- (13) 附言。



Good learning of writing various parts of English business letters is very important. Only after mastering the correct writing can you strengthen the good impression your corporation gives to the outside world and increase its prestige. It is also beneficial to raise the position and the trust of your corporation in the international field and in the business circle.

掌握商务书信各个部分的写法是十分重要的。只有掌握了正确的书写方法才能提升公司对外的形象和声誉,并有助于提高公司在国际上和商务领域中的地位与信任度。

The Ways of Using the Writing Parts and Their Standardized Designs

Letterhead

Letterhead includes the sender's name, postal address, post code, telephone number, fax number, E-mail address, etc. Usually big firms engage experts to design their attractive letter paper, with their well-balanced letterheads, sometimes even with trademarks pre-printed on it in order to strengthen their firms' impression and enhance their firms' prestige. The best way is to print the letterhead in the up-center, because the letterhead printed in the up-center will offer a well-balanced appearance to others, and using different forms and sizes of both English alphabets and Chinese characters will especially show a very smart and wonderful design of the letterhead.

See Examples (1) and (2).

Example (1)

China National Light Industrial Products Imp. & Exp. Co.

82 Donganmen Street, Beijing, China

Tel: *****

Fax: *****

E-mail: ******

Post Code: *****

Example (2)

1242 West Lafayette Rd., Indianapolis, IN 46268, USA

Tel: *****

Fax: *****

E-mail: ******

Post Code: *****

Using this design will enable the writer to put the firm's name, postal address and all the communicating information in four lines and not to occupy too many lines of the letter paper. In the following Example (3) sometimes letterhead is printed at the left margin of the sheet of letter

商务英语书信写作基础知识

paper. Such design can often be found in the full-blocked style or semi-blocked style of letter writing.

Example (3)

Jameson & Sons Ltd.

34 Madison Square

Melbourne, Australia

Tel: ****** E-mail: ******

Fax: ****** Post Code: ******

In this design, in order not to occupy too many lines in the letterhead, E-mail address and Fax number have to be omitted, thus the inconvenience in using modern communicating techniques will be resulted in. And if you type all of the numbers below the address, your letterhead will be long enough to occupy nearly a quarter of your sheet of paper. So the best design of letterhead writing does not belong to this kind.

In Example (4) sometimes you can find that the letterhead is put at the right margin of the sheet of letter paper. Such design will bring you much difficulty in offering good balance, especially when the letterhead is too long to put into some short lines and will as well show you a long list of communicating numbers and figures.

Example (4)

M.D. Edward & Co., Ltd.

36 Tower Street

Toronto 4, Canada

Tel: ***** E-mail: *****

Fax: ***** Post code: *****

五、书信各部分的书写方法及标准设计

1. 信头

信头包括发信人的姓名、地址、邮编、电话号码、传真号码、邮政编码和电子邮件地址等。通常大公司会请专业人员设计好看的信笺,上面印有比例匀称的信头,有时也预印上公司的商标,以便加深客户对公司的印象,提高公司的声誉。最好的方法是将信头印在信纸正上方中央,因为印在正中央的信头会给人一种非常协调的视觉感受。使用不同字体和字号的英文字母和汉字尤其会使设计的信头显得巧妙而大方。如例(1)、例(2)。

使用这种设计可以将公司名称、地址以及所有联系方式信息分四行排列,而不会占用信纸太多行数。在下面的例(3)中有时信头印在信纸的左侧边缘,这种设计常见于全齐头式或半齐头式的书信中。

在例(3)中,为了使信头不占太多的行数,E-mail 地址和传真号码就不得不省略,这样,



现代通信技术的使用就显得很不方便。如果把所有号码都写在地址下面,那么信头就将会占信纸的1/4了。因此,这不是一种最佳的设计。

在例(4)中有时信头位于信纸的右侧边缘,这样的设计在保持整体协调上会有很大的难度,特别是当信头太长而不能置于短行中以及列出一长列通信号码和数字时。

Reference and Date

In business correspondence, reference will be given by a firm to another. Reference may include a file number, departmental code, or the initials of the signer, followed by that of the typist of the letter. They are marked as "Our Ref: *** " and "Your Ref: *** " to avoid confusion.

See Examples (1) and (2).

Example (1)

Your Ref: JVD/ZH Our Ref: WDC/LF

Example (2)

Our Ref: SEL/SY

Your Ref: No. 145/170

The dates should be typed in full, but some of the English names of the months may be abbreviated, such as Jan.=January, Feb.=February, Aug.=August, Sept.=September, Oct.=October, Nov.=November, Dec.=December. The -th,-st,-nd and-rd that follow the day may be omitted such as, "6 June" for "6th June", "May 1" for "May 1st". Don't use the all-number form. The American practice is to write the date in the order of month, day and year as 3/8/2005 or 03/08/2005, but the British practice is written in the order of day, month and year, as 8/3/2005 or 08/03/2005. So using all-number form to express the date will make the letter date thrown into confusion.

2. 编号和日期

在商务通信中,公司之间会相互提供编号。编号包括存档号、部门代码或签名人的首字母,后面紧接着打字员的首字母。这些都以"我方编号:***"及"你方编号:***"来标示,以免混淆,如例(1)和例(2)。

日期应该全部拼写出来,但某些月份的英文名字可以用缩写形式:如 1 月用 Jan., 2 月用 Feb.,8 月用 Aug.,9 月用 Sept.,十月用 Oct.,十一月用 Nov.,十二月用 Dec.。日期后的-th,-st,-nd 及-rd 均可省略,如 6 月 6 日可写成"June 6",而不是"June 6th";5 月 1 日写成"May 1",而不是"May 1st";但不要采用全数字形式。美式的日期写法是以月/日/年为序,即月份在前,如 03/8/2005 或 03/08/2005,即 2005 年 3 月 8 日;而英式的日期写法是以日/月/年为序,即日期在前,如 "8/3/2005"或 "08/03/2005",即 2005 年 3 月 8 日。因此,使用全数字形式来表示日期容易发生混淆。

Inside Address

Generally, the inside address should include the receiver's name and title, company name, street address, city, state (province), post-code, and country (if necessary). They are typed at the

商务英语书信写作复础知识

upper left-hand margin of the sheet, starting two to three lines below the last line of the letterhead.

See Examples (1) and (2).

Example (1)

China National Light Industrial Products Imp. & Exp. Co.

82 Donganmen Street, Beijing, China

Tel: *****

Fax: *****

E-mail ******

Post Code: *****

4 June, 2005

Mr. Walter Roberts
Sales Manager
Mid-West Imp. & Exp. Inc.
12 East Tenth Street
Chicago, IL 60687, USA.

Example (2)

1242 West Lafayette Rd., Indianapolis, IN 46268, USA

Tel: *****

Fax: *****

E-mail: ******

Post Code: *****

5 May, 2005

The Manager Star Stores 101 High Street Fulham London SW6, 3BA

England, UK

3. 信内地址

通常信内地址包括收信人的姓名和头衔、公司名称、街道、市、州(省)、邮编及国家(如果需要的话)。它们均位于信纸的左上侧边缘,在信头最后一行下的 2~3 行处,如例(1)和例(2)。

4. Attention Line

Attention line is used when the writer of a letter addressed to an institution or an organization wishes to direct the letter to a specific individual or specific department. It is generally placed between the inside address and the salutation, underscored or not underscored



and is centered over the body of the letter. If it is used in the full block format, it will be typed at the left-hand margin.

Example

Attention: Export Department

Dear Sirs,

4. 经办人行

当写信人希望自己写给某个特定的机构或组织的信直接送达该人或该部门时,可以使用经办人行。此行通常置于信内地址和称呼之间,文字下面使用或不使用画线均可,在正文上方居中位置。如果采用全齐头式,则经办人行应位于左侧边缘。

5. Salutation

Salutation is placed two lines below the inside address. The salutation is "Gentlemen" if the letter is addressed to an organization, even if there is an attention line directing the letter to a particular individual within that organization.

In business correspondence, the most commonly used salutation forms are:

Dear Sirs, (British Style)

Gentlemen: (American Style)

Dear Sir.

Dear Madam:

Dear Mr. Brown:

Whether married or unmarried, a woman is always addressed as "Dear Madam", never as "Dear Miss". The Americans prefer to use "Gentlemen" while the British use "Dear Sirs."

Even when the firm's name is the name of a single individual, the salutation of plural form is preferred, such as:

(Date)

Example

John Norris Inc.

O' Sallivan Building

Baltimore, MD 10026

USA.

Gentlemen:

In writing to a firm consisting of both men and women, or even to a firm consisting of women alone, the salutation of "Gentlemen" is preferably used.

The salutation of "Dear Sirs" is followed by a comma and "Gentlemen" is followed by a colon.

5. 称呼

称呼位于信内地址下两行处, 如果写信给某个机构, 即使经办人行指明将信送至该机

商务英语书信写作复础知识

构内某个人, 称呼仍使用"先生"的复数(Gentlemen)。

在商业信件中最常用的称呼有:

Dear Sirs, (英式)

Gentlemen: (美式)

Dear Sirs,

Dear Madam:

Dear Mr. Brown:

女性不管婚否均被称为"Dear Madam",不要用"Dear Miss"。另外,美国人喜欢用"Gentlemen",而英国人喜欢用"Dear Sirs"。

即使公司的名称是某个人的名字, 称呼也倾向于使用复数形式, 如示例所示。

当写信给既有男性员工也有女性员工的公司时,或写给只有女性员工的公司时,使用 Gentlemen 的称呼更合适。

"Dear Sirs"的称呼后常用逗号,"Gentlemen"后常用冒号。

6. Subject Line

Subject line is actually the central idea of a letter. It is inserted between the salutation and the body of the letter. If the letter is in the full block form, it is placed at the left-hand margin. In other styles, it is centered over the body of the letter. In order to invite the receiver's attention, it is usually underlined. In front of it "Re:" or "Subj:" is written as the following examples.

Example (1)

Dear Sirs.

Re: Women's Blouses

Example (2)

Gentlemen:

Subj: Tin Foil Sheets

Sometimes, the subject line can be underscored.

6. 事由行

事由行实际上是一封信的中心思想,位于称呼和正文之间。如果信是全齐头式,事由 行就放在信的左侧边缘;在其他格式中,则位于信的正中。为了引起收信人的注意,通常 在其下加下划线,在前面写"Re:"或"Subj:"。

如例(1)和例(2)。.

有时,对事由行可予以特别强调。

7. Body

This part is the most important one in business correspondence. The body of the letter generally consists of four essential parts.